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Slovenská trestná politika je podľa nich v súčasnosti deformovaná neprimerane vysokými trestnými sadzbami, ktoré sa pri niektorých
skutkových podstatách vymykajú európskym zvyklostiam.

Bratislava 27. decembra (TASR) - Právnické fakulty vysokých škôl v Slovenskej republike vítajú predstavené východiská plánovanej
reformy trestnej politiky zameranej prednostne na restoratívnu justíciu. Zároveň poukazujú na potrebu pokračovania v humanizácii
podmienok výkonu trestu odňatia slobody a výkonu väzby. Uvádza sa to v spoločnej výzve právnických fakúlt k smerovaniu
trestnoprávnej politiky.

" Súčasne poukazujeme na potrebu širšieho uplatňovania prvkov restoratívnej justície (uprednostňovania alternatívnych trestov),
individualizácie a humanizácie trestov, ako aj resocializácie páchateľov ," podotkli s presvedčením, že pripravovaná legislatíva môže byť
dobrou šancou na posun slovenského trestného práva viac smerom k osvedčeným princípom európskej právnej tradície.

Slovenská trestná politika je podľa nich v súčasnosti deformovaná neprimerane vysokými trestnými sadzbami, ktoré sa pri niektorých
skutkových podstatách vymykajú európskym zvyklostiam. " Súčasne poukazujeme na priestor na lepšie využívania potenciálu
alternatívnych trestov a lepšej práce v oblasti probácie a mediácie ," zdôraznili.

Hovoria aj o potrebe pokračovania v ďalšej humanizácii podmienok výkonu trestu odňatia slobody a výkonu väzby. " Aj v tejto oblasti
vítame všetky snahy smerujúce k približovaniu sa k štandardom vo vyspelých európskych demokraciách. Na záver vyjadrujeme želanie,
aby sa zásadné zmeny v trestnej politike prijímali na základe čo najširšieho odborného konsenzu a pri súčasnom rešpektovaní pravidiel
riadneho legislatívneho procesu ," dodali.

Pod výzvu sa podpísali predstavitelia právnických fakúlt Univerzity Komenského v Bratislave, Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v
Košiciach, Univerzity Mateja Bela v Banskej Bystrici, Fakulty práva Paneurópskej vysokej školy a Katedry trestného práva a kriminológie
Právnickej fakulty Trnavskej univerzity v Trnave.

Dočasne poverený minister spravodlivosti Viliam Karas na decembrovej tlačovej konferencii avizoval, že v rámci navrhovanej novely
Trestného zákona sa podarilo odstrániť väčšinu zásadných rozporov od pripomienkujúcich subjektov. Finálny obsah navrhovanej
legislatívy by mohol byť známy v januári 2023.

Návrh novely Trestného zákona predložila za rezort spravodlivosti ešte v septembri opätovne do medzirezortného pripomienkového
konania exministerka Mária Kolíková (SaS). K legislatíve vzniesli subjekty 597 pripomienok, z toho 197 zásadných a jednu hromadnú.
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Bratislava 27. decembra (TASR) - Právnické fakulty vysokých škôl v Slovenskej republike vítajú predstavené východiská plánovanej
reformy trestnej politiky zameranej prednostne na restoratívnu justíciu. Zároveň poukazujú na potrebu pokračovania v humanizácii
podmienok výkonu trestu odňatia slobody a výkonu väzby. Uvádza sa to v spoločnej výzve právnických fakúlt k smerovaniu
trestnoprávnej politiky.

"Súčasne poukazujeme na potrebu širšieho uplatňovania prvkov restoratívnej justície (uprednostňovania alternatívnych trestov),
individualizácie a humanizácie trestov, ako aj resocializácie páchateľov," podotkli s presvedčením, že pripravovaná legislatíva môže byť
dobrou šancou na posun slovenského trestného práva viac smerom k osvedčeným princípom európskej právnej tradície.

Slovenská trestná politika je podľa nich v súčasnosti deformovaná neprimerane vysokými trestnými sadzbami, ktoré sa pri niektorých
skutkových podstatách vymykajú európskym zvyklostiam. "Súčasne poukazujeme na priestor na lepšie využívania potenciálu
alternatívnych trestov a lepšej práce v oblasti probácie a mediácie," zdôraznili.

Hovoria aj o potrebe pokračovania v ďalšej humanizácii podmienok výkonu trestu odňatia slobody a výkonu väzby. "Aj v tejto oblasti
vítame všetky snahy smerujúce k približovaniu sa k štandardom vo vyspelých európskych demokraciách. Na záver vyjadrujeme želanie,
aby sa zásadné zmeny v trestnej politike prijímali na základe čo najširšieho odborného konsenzu a pri súčasnom rešpektovaní pravidiel
riadneho legislatívneho procesu," dodali.

Pod výzvu sa podpísali predstavitelia právnických fakúlt Univerzity Komenského v Bratislave, Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v
Košiciach, Univerzity Mateja Bela v Banskej Bystrici, Fakulty práva Paneurópskej vysokej školy a Katedry trestného práva a kriminológie
Právnickej fakulty Trnavskej univerzity v Trnave.

Dočasne poverený minister spravodlivosti Viliam Karas na decembrovej tlačovej konferencii avizoval, že v rámci navrhovanej novely
Trestného zákona sa podarilo odstrániť väčšinu zásadných rozporov od pripomienkujúcich subjektov. Finálny obsah navrhovanej
legislatívy by mohol byť známy v januári 2023.

Návrh novely Trestného zákona predložila za rezort spravodlivosti ešte v septembri opätovne do medzirezortného pripomienkového
konania exministerka Mária Kolíková (SaS). K legislatíve vzniesli subjekty 597 pripomienok, z toho 197 zásadných a jednu hromadnú.
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Právnické fakulty vysokých škôl v Slovenskej republike vítajú predstavené východiská plánovanej reformy trestnej politiky zameranej
prednostne na restoratívnu justíciu. Zároveň poukazujú na potrebu pokračovania v humanizácii podmienok výkonu trestu odňatia slobody
a výkonu väzby. Uvádza sa to v spoločnej výzve právnických fakúlt k smerovaniu trestnoprávnej politiky.

„Súčasne poukazujeme na potrebu širšieho uplatňovania prvkov restoratívnej justície (uprednostňovania alternatívnych trestov),
individualizácie a humanizácie trestov, ako aj resocializácie páchateľov,“ podotkli s presvedčením, že pripravovaná legislatíva môže byť
dobrou šancou na posun slovenského trestného práva viac smerom k osvedčeným princípom európskej právnej tradície.

Slovenská trestná politika je podľa nich v súčasnosti deformovaná neprimerane vysokými trestnými sadzbami, ktoré sa pri niektorých
skutkových podstatách vymykajú európskym zvyklostiam. „Súčasne poukazujeme na priestor na lepšie využívania potenciálu
alternatívnych trestov a lepšej práce v oblasti probácie a mediácie,“ zdôraznili.

Hovoria aj o potrebe pokračovania v ďalšej humanizácii podmienok výkonu trestu odňatia slobody a výkonu väzby. „Aj v tejto oblasti
vítame všetky snahy smerujúce k približovaniu sa k štandardom vo vyspelých európskych demokraciách. Na záver vyjadrujeme želanie,
aby sa zásadné zmeny v trestnej politike prijímali na základe čo najširšieho odborného konsenzu a pri súčasnom rešpektovaní pravidiel
riadneho legislatívneho procesu,“ dodali.

Pod výzvu sa podpísali predstavitelia právnických fakúlt Univerzity Komenského v Bratislave, Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v
Košiciach, Univerzity Mateja Bela v Banskej Bystrici, Fakulty práva Paneurópskej vysokej školy a Katedry trestného práva a kriminológie
Právnickej fakulty Trnavskej univerzity v Trnave.

Dočasne poverený minister spravodlivosti Viliam Karas na decembrovej tlačovej konferencii avizoval, že v rámci navrhovanej novely
Trestného zákona sa podarilo odstrániť väčšinu zásadných rozporov od pripomienkujúcich subjektov. Finálny obsah navrhovanej
legislatívy by mohol byť známy v januári 2023.

Návrh novely Trestného zákona predložila za rezort spravodlivosti ešte v septembri opätovne do medzirezortného pripomienkového
konania exministerka Mária Kolíková (SaS). K legislatíve vzniesli subjekty 597 pripomienok, z toho 197 zásadných a jednu hromadnú.
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Chcú to riešiť, ale až na jar.

KOŠICE. V areáli Univerzitnej nemocnice Louisa Pasteura na Triede SNP v Košiciach zavadzajú zdieľané kolobežky.

Ľudia ich nechávajú na chodníkoch aj na cestách.

Problém je v tom, že tieto dopravné prostriedky bez dozoru blokujú cesty pre pacientov, ale aj vozidlá.

Pacientka: Blokujú pohyb ťažko chorých pacientov

Pacienti sa hnevajú, vravia, že nová doba priniesla móresy, ktoré im strpčujú život.

„Je neuveriteľné, koľko kolobežiek sa v areáli nemocnice vyskytuje. Minule ich tu bolo asi 12. Ja neviem, prečo ich tam ľudia nechávajú,
možno ide o pacientov, zamestnancov, ale napadlo mi aj to, či to nie je kvôli blokom za nemocnicou,“ vraví pacientka Alena.

Podľa nej v priestoroch nemocnice nemajú kolobežky čo robiť.

„Parkujú aj na chodníku, videla som ich aj na ceste. Nemocnica by s tým mala niečo robiť. Nepredpokladám, že priestor nemocnice je
verejným parkoviskom. Vidím, ako chodia ráno pacienti na onkohematológiu. Ide o ťažko chorých ľudí a majú kvôli kolobežkám problém
prejsť. Keby tam boli jedna, dve kolobežky, nepoviem pol slova. Ale aby bola nemocnica skladiskom kolobežiek pre súkromné osoby mi
príde scestné,“ doplnila Alena.

Konštatuje, že je potrebné problém akútne riešiť, aby nedošlo k nešťastiu.

„Som zvedavá, či nemocnica nejako zareaguje, aj keď si, pravdupovediac, neviem predstaviť, či by vedeli dať zákaz vstupu pre
kolobežky,“ uzavrela sťažovateľka.

Chcú ekologickú dopravu, vyhradia priestor

Nemocnica o probléme vie a bude ho riešiť. Avšak až v jarných mesiacoch.

Hovorkyňa Monika Krišková tvrdí, že situácia je zložitá, pretože nemocnica podporuje ekologickú dopravu.

„Vždy je dobré, keď návštevníci nemocnice, naši zamestnanci, študenti, ktorí prichádzajú na prax, prípadne aj pacienti, ktorých zdravotný
stav to umožňuje, prichádzajú do areálu nemocnice na ekologickom dopravnom prostriedku, akým je kolobežka. Navyše tak nezaberajú
ďalšie parkovacie miesta, ako by sa stalo, keby dochádzali autom. To je v našich autami preplnených areáloch veľmi prínosné,“ uviedla
Krišková.

Zdôraznila však, že v každom prípade budú na užívateľov kolobežiek apelovať, aby boli pri ich používaní tolerantní a ohľaduplní voči
ostatným účastníkom cestnej premávky v areáloch nemocnice.

„A to voči chodcom, ktorí využívajú chodníky, aj voči vodičom áut. Ohľaduplnosť je potrebná nielen pri presune na kolobežke, ale aj pri
zaparkovaní a odstavení kolobežiek tak, aby nedochádzalo k ich nahromadeniu na jednom mieste, čo potom bráni chodcom v užívaní
chodníka. Nateraz budeme riešiť túto záležitosť osvetou na našich sociálnych sieťach a tiež požiadame o súčinnosť v tomto smere
Lekársku fakultu UPJŠ. Zároveň plánujeme v jarných mesiacoch na Triede SNP vytvoriť priestor na ich bezpečné odstavenie, aby
nekomplikovali prechod pacientov, chodcov, ani prejazd vozidiel po areáli,“ uzavrela hovorkyňa nemocnice.

Takto to vyzerá v areáli nemocnice.
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